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Najdeme společnou řeč

Ve dnech 23. a 24. září proběhly ko-
munální volby do zastupitelstev obcí.  
V uplynulém období obec značně roz-
šířila nejen svůj nemovitý majetek,  
ale i stav bankovních účtů a v těchto  
dnech se na nich nachází přes 25mil. Kč 
a do konce roku by mělo přijít dalších více 
než 6mil. Kč z dotací letos zrealizovaných 
projektů. I když se ještě nějaké peníze 
utratí, dá se předpokládat, že nové za-
stupitelstvo bude v dalším roce hospoda-
řit s cca 30-ti milióny korun a je důležité, 
aby hospodařilo rozvážně a peníze točilo 
v dotačních programech a to tak, aby se 
navyšoval každý rok příjem obce a obec 
tak dosáhla na velký úvěr potřebný např. 
pro realizaci kanalizace. Velikost úvěru, 
který si může obec vzít nezávisí jen na 
bance, ale je rovněž zastropován záko-
nem a tento strop je dán pětiletým prů-
měrem příjmů po konsolidaci a dalšími 
souvisejícími výpočty. Porušením tohoto 
zákona je jednou z cest k bankrotu.

Chtěl bych zde poděkovat všem zastupi-
telům za odvedenou práci a téměř stopro-
centní účast na zastupitelstvech. Ne vždy 
měli lehké rozhodování. Rovněž bych 
chtěl poděkovat všem našim spolkům  
za vzornou reprezentaci obce, práci 
s dětmi a mládeží a zajištění kulturního ži-
vota v obci. Bez nich by naše obec nebyla 
obcí. Velký dík patří i naší paní kronikářce 
Mgr. Janě Tomšů, která se každoročně  
statečně pere s událostmi odehranými 
v naší obci a pečlivě je zaznamenává  
do kroniky.

Ing. Roman Matušů
starosta

Slovo starosty

Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vám jménem nově zvolených zastupitelů poděkoval za účast ve vol-
bách a důvěru, kterou jste nám dali. Věřím, že se nám podaří najít společnou řeč,  
ve věcech důležitých pro naši obec. Budeme se snažit prosazovat naše předvolební 
programy a tím udělat z naší obce ještě lepší místo pro život. Nebojte se na obecní úřad 
obrátit s problémem, nebo dobrým nápadem. Jsme tady pro Vás. 

Lukáš Turna

Nově zvolení zastupitelé: Bělíček Daniel, Čala Jakub, Dziaková Eva, Kadlčák Ondřej, 
Kolařík Vlastimil, Korytárová Marta, Matušů Roman, Řepa David, Turna Lukáš

Výsledky komunálních voleb v číslech
Občané Všeminy svými hlasy rozhodli o složení zastupitelstva obce v následujících 
čtyřech letech. Podle údajů Českého statistického úřadu byla volební účast 64,48 %  
a rozděleno bylo 4 948 platných hlasů.

Kandidátní listina Hlasy Počet 
kandidátů

Přepočtený základ 
dle počtu kandidátů

Přepočtené % 
platných hlasů

Počet 
mandátůč. název abs. v %

1. ANO 2011 415 8,39 9 4 948,00 8,38 0

2. SPD 804 16,25 9 4 948,00 16,24 1

3. KDU-ČSL 1 295 26,17 9 4 948,00 26,17 3

4. Za Všeminu 1 782 36,01 9 4 948,00 36,01 4

5. STAN 652 13,18 9 4 948,00 13,17 1

Kandidátní listina Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Hlasy Pořadí 
zvoleníč. název poř. č. příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

2 SPD 1 Čala Jakub 35 SPD SPD 126 15,67 1

3 KDU-ČSL 3 Řepa David Ing. 39 KDU-ČSL BEZPP 243 18,76 1

3 KDU-ČSL 2 Kolařík Vlastimil 52 KDU-ČSL BEZPP 230 17,76 2

3 KDU-ČSL 1 Korytarová Marta Mgr.Bc. 63 KDU-ČSL BEZPP 196 15,13 3

4 Za Všeminu 1 Turna Lukáš Ing. 37 NK BEZPP 317 17,78 1

4 Za Všeminu 5 Bělíček Daniel Ing. 51 NK BEZPP 244 13,69 2

4 Za Všeminu 2 Kadlčák Ondřej 38 NK BEZPP 238 13,35 3

4 Za Všeminu 3 Dziaková Eva Ing. 29 NK BEZPP 139 7,80 4

5 STAN 1 Matušů Roman Ing. 38 STAN BEZPP 124 19,01 1

(Zdroj: Český statistický úřad)
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Z jednání zastupitelstva Obce Všemina

27. 6. 2022

● ZO  vyslovuje souhlas s kladným výsled-
kem hospodaření obce a schvaluje závě-
rečný účet obce Všemina za rok 2021 a to 
bez výhrad.
● ZO schválilo účetní závěrku a výsledek 
hospodaření obce za rok 2021.
● ZO schválilo účetní závěrku a výsledek 
hospodaření Základní školy a Mateřské 
školy Všemina.
● ZO schválilo geometrický plán č. 1447-
707246/2021 – rozdělení pozemku a změ-
nu hranic pozemku u točny a směnu po-
zemků dle GP.
● ZO schvaluje směnu pozemků v ma-
jetku obce Všemina, které jsou oploceny 
majiteli chat za pozemky pod komunikací. 
Tyto pozemky musí majitelé vykolíkovat  
a přizvat vedení obce k posouzení směny. 
Po odsouhlasení vedením obce žadatelé 
o směnu pozemků nechají zaměřit po-
zemky na své náklady, dále ZO schválilo 
neuhradit nájem za umístění kontejne-
rů na tříděný odpad, tyto kontejnery byly 
umístěny na tomto místě z důvodu likvida-
ce odpadu právě pro majitele chat v této 
oblasti.
● ZO  schválilo poskytnutí bezúročné fi-
nanční zápůjčky SDH Všemina na úhradu 
spoluúčasti na dotaci na nákup mobilního 
vybavení pro spolkovou činnost a sepsání 
smlouvy o poskytnutí bezúročné finanční 
zápůjčky splatné do 12 měsíců.
● ZO schvaluje žádost společnosti Mari-
us Pedersen, a.s. na „Palivový příplatek“  
za svoz tříděného odpadu z obce Vše-
mina ve výši 6,90 %, což činí 207,- Kč/t 
odpadu.
● ZO schválilo 9 členů zastupitelstva 
obce Všemina pro volební období 2022-
2026 v souladu s § 67 a § 68 zákona  
č. 128/2000 Sb.
● ZO schválilo položení vedení veřejného 
osvětlení k novému vedení k rodinnému 
domu v ceně 5000,- Kč.
● ZO schválilo opravu kanalizace u rodin-
ných domů čp. 181 a čp. 71.
● ZO schválilo místní šetření pro oplocení 
pozemku a zamítá gabionové oplocení.
● ZO schválilo nákup dobíjecí stanice – 
základní TIP SPOT v hodnotě 210 936,88 
Kč místo stojanu na kola na dětském hřišti 
na horním konci obce.
● ZO schválilo opravu místní komunikace 
22c až k Medoksu, změnu obrub u mostu, 
místo části obrub dopravní značení, přes 
most vodící čára a vyřešení plynulejšího 
nájezdu na hlavní komunikaci.

● ZO schválilo zvýšení dotace na úhradu 
energie na jeden oběd z 5,- Kč na 10,- Kč 
pro seniory z obce Všemina.
● ZO schválilo příspěvek obce na Vše-
minské slavnosti ve výši cca 80 000,- Kč  
na úhradu doprovodného programu a pro-
nájem mobilního WC.
● ZO schválilo úhradu pronájmu mobilní-
ho WC (4 ks) Mysliveckému spolku Vše-
mina na Červencovou noc ve výši cca 
20 000,- Kč.
● ZO schválilo nákup plynového kotle  
do obecního bytu.
● ZO schválilo rozpočtové opatření č. 5.
● ZO schválilo zvýšení hodnoty stravenek 
pro zaměstnance.
● ZO schválilo čerpání finančních pro-

středků na budování sezónního WC u my-
slivecké chaty z rozpočtu obce na nebyto-
vé prostory ve výši 800 000,- Kč.
● ZO schválilo žádost Mysliveckého spol-
ku na úhradu oplocení a brány v areálu 
myslivecké chaty v celkové hodnotě cca 
180 000,- Kč.

12. 9. 2022

● ZO schválilo plnou moc k zastupování 
na řádné valné hromadě. Člen honební-
ho společenství obce Všemina uděluje 
plnou moc panu Ing. Romanu Matušů, 
aby zastupoval na jednání valné hromady 
Honebního společenstva Všemina, IČO 
48472433, se sídlem Všemina 132, kona-

Narození: 

Valová Vendula

Blahopřejeme rodičům!

Úmrtí:

Martinová Bernardeta

Čest jejich památce!

Matrika - 3. čtvrtletí 2022

Svoz odpadů 2022
Plasty: 17. 10., 14. 11., 12. 12.

Komunální odpad: každý sudý týden v pátek

Jana Sedláčková, matrikářka

Sňatky:  
 

Hrachovský Ondřej, Uherský Ostroh
Ježíková Jana, Všemina

Ingr Aleš, Tečovice
Zerzanová Dagmar, Všemina

Dziak Emil, Všemina
Štěpánová Eva, Všemina

Kobylík Jiří, Neubuz
Garguláková Barbora, Všemina

Novomanželům přejeme hodně  
štěstí na společné cestě životem!

Foto Marcela Tomšů
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V září jsme obdrželi kolaudační souhlas 
k chodníku v Hořansku, zahájili majetko-
právní vypořádání s krajem, a ještě nás 
v souvislosti s tím čeká na žádost policie 
posunutí značky konec obce až nad auto-
busovou točnu. Zvláštní je, že když jsme o 
to žádali před 4 lety, nebylo to možné. Nyní 
už to jde. Radost z chodníku bohužel kazí 
havarijní stav mostu 4915/10, potažmo pěší 
lávky. Zatím čekáme na vyjádření Ředitel-
ství silnic zlínského kraje, zda je oprava 
v naší kompetenci nebo jejich. Oprava si vy-
žádá uzavření lávky, což zkomplikuje chod-
cům chůzi ve značně nepřehledném místě.

Další uzavřenou části chodníku bude úsek  
u č.p. 181, kde musíme opravit havarijní 
stav kanalizace. Tato uzavírka chodníku 
bude probíhat v měsíci říjnu. 

Podobná operace nás čeká i u č.p. 71, ale 
zde se kanalizace nachází mimo chodník 
v zatravněné ploše před vyústěním do vo-
doteče. 

Předem děkujeme občanům za pochopení 
a trpělivost během oprav.

Ing. Roman Matušů, starosta

Chodníky v obci a posunutí konce obce

Opravy místních komunikací se blíží ke konci

Do konce září budou dokončeny staveb-
ní práce na opravách dvou komunikací, a 
to místní komunikace 22c (k Medoksu) a 
5c (ke hřišti). Nejrozsáhlejší opravu si vy-
žádala právě ulice 22c, kde jsme provedli 
statické zabezpečení vozovky a zároveň 
jsme se snažili upravit průjezd komunikací 
tak, aby byl pro občany co nejpohodlněj-
ší. Podařilo se v rámci možností zredu-
kovat i původní nechtěný retardér vzniklý 
opravou mostu po povodních. Tímto bude 
hotova I. etapa opravy a komunikace zde 
bude průjezdná bez omezení. 

Druhá etapa bude řešit rovněž statiku vo-
zovky, ale tentokráte z opačného konce 

ulice. Řešení by mohlo být velmi podob-
né, jen je to složitější s majetkoprávními 
vztahy. Nicméně nějaký způsob řešení 
se najít musí. Na tyto projekty lze žádat 
o dotaci, jen je složité ji získat, neboť je 
zde velký přetlak žádostí. V první etapě 
jsme byli s žádostí úspěšní, ale nevyšla 
na nás alokace, takže nebudeme finančně 
podpořeni. 

Uživatelům opravených komunikací přeji, 
aby se jim po nich dlouho dobře a poho-
dlně jezdilo.

Ing. Roman Matušů
starosta

né dne 17. září 2022 a na valné hromadě 
činil  všechny úkony, ke kterým je člen ho-
nebního společenstva oprávněn. U bodu 
rozhodování o dalším využití honitby dává 
neodvolatelný příkaz hlasovat tak, že ho-
nitba bude pronajata, a to Mysliveckému 
spolku Všemina, IČO 46307290, se síd-
lem Všemina 185. Do výboru zastupitel-
stvo obce Všemina nikoho nedeleguje ani 
nepodmiňuje nikoho do výboru honební 
společnosti.
● ZO schválilo vyvěšení záměru – žádost 
o majetkoprávní vypořádání pozemků 
v k.ú. Všemina – převod pozemků z vlast-
nictví Zlínského kraje do vlastnictví obce 
Všemina.
● ZO schválilo nové vykolíkování pozem-
ku ke směně pozemku v chatové oblasti, 
zadání geometrického plánu daného po-
zemku na náklady majitele. Na základě 
geometrického plánu zastupitelstvo roz-
hodne o směně nebo odkupu pozemku.
● ZO schválilo Smlouvu č. OT-

001030078393/001-KVEM o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene mezi 
obcí Všemina a EG.D, a.s. na pozemku 
p.č. 2343/1 v k.ú. Všemina.
● ZO schválilo Smlouvu č. OT-
001030066366/002-PERF o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene mezi 
obcí Všemina a EG.D, a.s. na pozemku 
p.č. 346/1 a 346/6 v k.ú. Všemina.
● ZO schválilo Dodatek č. 1/2022 k ob-
chodní smlouvě č. P/0811053 mezi obcí 
Všemina a firmou Kvasar, spol. s r.o. – ak-
tualizace provozních údajů, ceny a způso-
bu fakturace služeb Technické podpory.
● ZO schválilo Dodatek č. 1 ke smlou-
vě o dílo “Oprava místní komunikace 5c 
v obci Všemina“ mezi obcí Všemina a fir-
mou PORR a.s., kde se mění cena díla 
– snížení ceny na celkovou cenu díla  
na 1,684.143,11 Kč.
● ZO schválilo Dodatek č. 1 ke smlouvě 
o dílo „ Všemina – místní komunikace 
22c“ mezi obcí Všemina a firmou SWI-

ETELSKY stavební s.r.o., kde se mění 
cena díla – snižuje se na celkovou cenu 
3,893.383,19 Kč.
● ZO schválilo přefakturování ceny za pro-
vedení asfaltování povrchu soukromým 
osobám při akci „Všemina, místní komu-
nikace 22c „ dle ceníku provedených prací
● ZO schválilo vrácení kauce ve výši 
200.00,- Kč firmě DI Mihálik, s.r.o.
● ZO schválilo nákup nerezového koryta 
na WC délky 2700 mm včetně nerezové 
konstrukce a nerezové trubky na oplach 
v celkové ceně 37.000,- Kč.
● ZO schválilo věcný dar na Klubové bar-
vářské zkoušky pro Myslivecký spolek 
Všemina.
● ZO schválilo vydat platební výměry ob-
čanům, kteří nemají uhrazené poplatky  
za odpad.
● ZO schválilo rozpočtové opatření č. 7.
Více informací najdete na:

               www.obecvsemina.eu

tel:001030078393
tel:001030066366
http://www.obecvsemina.eu/
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Všemina představuje pozoruhodná díla 
svých umělců v Obecním domě Na Ko-
várně. Výstava, kterou připravila ČČK 
MO Všemina ve spolupráci s Obcí Vše-
mina, byla zahájena slavnostní vernisáži  
23. září. 

Nahlédnout do tvorby zdejších občanů, 
která je z velké části inspirovaná místní 
kulturou, architekturou a prostředím Va-
lašska, můžete každou sobotu a neděli  
od 15 do 17 hodin. 

„Všichni jste srdečně zváni!“ Těší se  
na Vás autorka myšlenky Jana Ježíková.

Vlastimil Kolařík
místostarosta

Výstava děl místních výtvarníků

Cyklostezka od Kachtíků k přehradě zatím v nedohlednu

Jeden z projektů, který jsem moc toužil 
zrealizovat je cyklostezka od Kachtíků 
k Vodní nádrži Všemina a následně brus-
lařský okruh kolem přehrady se zatím 
nedaří připravit. Záměr byl zúžit vozovku  
a na vyvýšené obrubě vytvořit asfaltovou 
plochu, která by sloužila jednak cyklistům, 
tak i chodcům a bruslařům, stejně, jak je 
tomu ve Velkých Karlovicích. Realizační 
firma si na tom ale vylámala zuby, proto-
že kromě vlastního tělesa stezky byl po 
nás požadován ještě zelený pás pro její 
oddělení a na to není dost místa. Dalším 
problémem je velká nepřesnost digitaliza-
ce katastrální mapy, která nám brání ve 
výkupu pozemků. Katastrální úřad slibuje 
v blízké době opravu operátu, hned jak 
dokončí Kašavu. Ovšem žádný termín to-
hoto úkonu není stanoven. Malou alterna-
tivou je vybudování chodníku k myslivec-
ké chatě, ale tím by nadobro byla ztracena 

možnost získaní dotace na vybudování 
stezky, protože v podmínkách je nutné 
dodržet spojeni dvou míst zájmu, jako je 
třeba autobusová zastávka a nějaké tu-
ristické destinace, třeba právě přehradu. 
Cyklostezkou jsem si přál nejen doplnit 
chybějící aktivitu v obci, ale i omezit nebo 
úplně vyloučit nelegální automobilové zá-
vodníky, kteří využijí každé sněhové po-
krývky, aby nám předvedli, jak moc mají 
hlučný výfuk a ohrožují chodce na trase. 
V týdnu před volbami mám ještě schůz-
ku s úplně novým projektantem, který by 
mohl vnést čerstvý vítr do plachet. S ním 
budu řešit nejen cyklostezku, ale i druhou 
etapu opravy místní komunikace 22c. Pak 
už bude záležet na novém zastupitelstvu, 
jak se k věci postaví.

Ing. Roman Matušů
starosta
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V těchto dnech probíhá příprava pro no-
vou službu České pošty s názvem „Mo-
bilní pošta“. Jedná se vlastně o klasickou 
poštovní přepážku, na kterou jsme zvyk-
lí z poboček, jen takto bude na kolech  
a bude parkovat ve stanovenou dobu  
a den na parkovišti za obecním úřadem. 
Občané si zde mohou vyřídit poštovní 
poukázky, služby SIPO, poslat vnitrostát-
ní nebo mezinárodní zásilky, koupit kolky 
či ceniny, telefonní karty, denní tisk atd. 
Dokonce snad bude k dispozici i terminál 
SAZKY. Přičemž bude možné platit pla-
tební kartou. Zásadním rozdílem od kla-
sické pobočky je, že není možné si na této 
mobilní přepážce vyzvednout balík nebo 
případnou písemnost. I tak se domnívám, 
že si své příznivce najde a usnadní něko-
mu život.

Ing. Roman Matušů, starosta

Mobilní pošta

Místní organizace ČČK Všemina poskytuje veřejné  humanitární služby  v sociální  
činnosti. První pomoc, zdravotnické dozory, humanitární pomoc, přednášky, zájezdy. 
Spolupracuje s OÚ, společenskými organizacemi, spolky ve Všemině. Zakoupila nový 
záchranářský batoh včetně vybavení. Dne 30. 8. 2022 pozvala občany na přednášku 
o bylinách a jejich využití. Pro malý zájem občanů se však přednáška nekonala. Dne 
10. 9. 2022 se uskutečnil zájezd do termálních lázní Rajecké Teplice. Dále se budou 
pořádat zájezdy na Turzovku – 15. 10. 2022 a do Polska – 10. 11. 2022. V obci jsou 
občané, kteří se zabývají výtvarnými činnostmi – malují obrazy, fotografují, vytváře-
jí  keramiku, pracují se dřevem, textilem a jinými materiály. V druhé polovině měsíce 
září jsme připravili amatérskou výstavu výrobků v místnostech budovy U Kovárny. Na-
vštívili jsme občany při jejich významných výročí narození  a  předali jsme jim přá-
ní a dárky. Začal nový školní rok. Přejeme prvňáčkům a všem školákům, aby se jim  
ve škole úspěšně dařilo.

Jana Ježíková 
předsedkyně MO ČČK 

Český červený kříž MO Všemina

Velké prázdniny utekly jako voda a už 
je tu opět škola. Jako každoročně obec 
přivítala prvňáčky při jejich slavnostním 
povýšení na tento post. Letos nastoupilo 
do 1. třídy 7 natěšených žáků, kteří se už 
první den chtěli horlivě učit. Přeju jim, aby 
je toto nadšení nikdy neopustilo. I v ostat-
ních ročnících se děti do školy velmi tě-
šily, ale spíše více na kamarády než na 
učení. Dokonce ani ve školce se nenašlo 
žádné dítě, které by tesknilo po rodičích, 
a tak proběhlo focení ve velmi příjemné 
atmosféře. S paní ředitelkou Mgr.Bc.Mar-
tou Korytarovou jsme postupně navštívili 
všechny třídy a přivítali žáky.

Naše škola už by si zasloužila velkou re-
konstrukci. Máme na to připravený projekt 
včetně povolení, ale bohužel v loňském 
roce nám žádost o dotaci nevyšla a letos 
se tento dotační program z Ministerstva 
financí vůbec neotevřel. Projekt řeší no-

vou střechu, vybudovaní podkroví a spo-
jovacího krčku. Bohužel neřeší navýšení 
tříd pro školku, což se za poslední roky 
jeví problémové. Myslím, že právě zde 
by měla obec zapracovat, protože pokud 
chce nalákat mladé rodiny nebo je ale-
spoň udržet v obci, musí jim nabídnout 
právě toto zázemí, protože pro pracující 
rodiče je velmi nelehký úkol najít pro své 
dítě školku mimo své bydliště. Prarodiče 
mnohdy ještě nejsou v důchodovém věku, 
a tak mladá rodina nemá komu svěřit své 
dítě, aby mohli oba nastoupit do práce. 

Sami jsme si doma prošli stresovým ob-
dobím přes celé prázdniny, kdy všechny 
okolní školky jsou obsazené a nevíte, co 
v září uděláte s dítětem. V příštím roce 
se asi situace změní, odejde více dětí do 
první třídy a místa by mělo být dostatek. 
Přesto by se na tento problém mělo mys-
let a připravit se na něj.

Budova školy není nafukovací, hygienické 
předpisy jsou přísné, přesto věřím, že by 
se to při troše dobré vůle dalo nějak vy-
myslet a vybudovat tam ještě jednu třídu 
školkáčků. Tato varianta se mi jeví jako 
nejschůdnější. Postavit novou budovu pro 
jednu třídu a tu otápět je neekonomické. 
A když stavět, tak třeba splnit sen spor-
tovcům, postavit sportovní halu a při ní 
školku se zaměřením na sport nebo něco 
podobného. V každém případě to ale není 
záležitost, která by se dala vyřešit teď 
hned. Jako alternativu bychom mohli na-
bídnout prostory obecního domu pro zří-
zení dětské skupiny, ale k tomu je potřeba 
osoba, třeba z řad maminek, která skupi-
nu povede a je na domluvě mezi rodiči, jak 
ji finančně ohodnotí. Domnívám se, že to 
pak vyjde rodiče na podobné peníze, jako 
už vybavené jesličky ve Slušovicích.

Ing. Roman Matušů, starosta

Hurá do školy
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lu. Pro tyto děti je docházka do mateřské 
školy již povinná. První měsíc školního 
roku bude pomalu za námi a děti umí ně-
kolik nových básniček a písniček. 

V měsíci září nás taky čeká celoškolní 
projektový den „Jablíčkový den“. V průbě-
hu školního roku máme připraveno něko-
lik projektových dnů, které jsou součástí 
vzdělávacího programu. Přejeme dětem 
úspěšný a krásný školní rok 2022/2023.

ředitelka školy

Zpráva z mateřské školy

Prázdniny utekly jako voda, začal nový 
školní rok 2022/2023 a v naší Mateřské 
škole je opět živo. Měsíc září je krásný, 
plný barev, ale i velmi emocionální měsíc 
a to nejen pro prvňáčky a jejich rodiče, ale 
pro všechny, kteří nastupují do nových 
tříd. 

V mateřské škole letos nastoupilo pouze 7 
nových dětí. Jsou to převážně předškolá-
ci a čtyřleté děti. V letošním školním roce 
první den nebyly žádné slzičky, tak dou-
fejme, že nám to vydrží celý školní rok. 

Pokud se nějaká slzička objeví, tak naše 
paní učitelky to určitě zvládnou. 

Mezi naše nejmenší nastoupili již také 
zkušení předškoláčci, kteří zvládají režim 
dne s přehledem a znají pravidla naší ško-
ličky. Jsou samostatní, umí se sami pře-
vlíknout, samostatně jíst, sami si umí na-
chystat lehátko, peřinky, obouvat se, hrát 
si spolu, ale hlavně do školky už chodí rádi  
a jsou pyšní, že jsou starší. V tomto škol-
ním roce máme celkem 16 předškolních 
dětí, které se připravují na základní ško-

Zpráva ze základní školy
Dne 1. září základní škola opět ožila. 
Vrátily se děti z prázdnin s očekáváním, 
co jim přinese nový školní rok. 1. škol-
ní den přišel přivítat nové prvňáčky pan 
starosta a předal dětem taky dárečky.  

Do 1. ročníku nastoupilo pouze 7 žáčků. 
Třídní učitelkou v 1. ročníku je paní uči-
telka Mgr. Pavla Hlavsová. Prvňáčkům 
přejeme krásný a úspěšný školní rok 

2022/2023. Pro naše nejmladší žáčky 
je to velmi složité období jejich života, 
proto záleží velmi na nás dospělých 
především na rodičích a učitelích jak jim 
pomůžeme vyrovnat se s přechodem 
z období her do života plného povinnos-
tí. 

Ve I. třídě je 1. ročník v letošním školním 
roce spojen s 3. ročníkem v jedné třídě. 

Celkem tuto třídu navštěvuje 19 žáků  
a třídní učitelkou je Mgr. Pavla Hlavsová. 
Ve II. třídě jsou spojeny taky dva roční-
ky, a to 2. ročník a 5. ročník, celkový po-
čet žáků ve třídě je 16 a třídní učitelkou 
je paní učitelka Mgr. Andrea Gajdošíko-
vá. Ve III. třídě je vyučován samostatně 
4. ročník, celkový počet žáků ve třídě je 
12, třídní učitelkou je paní učitelka Mgr. 
Lucie Gajdošíková.
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Výuku nepovinného předmětu nábo-
ženství zajišťuje Mgr. Adéla Feitová. 
V náboženství je spojen 1. a 2. roč-
ník, 3. ročník je vyučován samostatně  
a. 4. a 5. ročník je opět vyučován spo-
lečně. Náboženství je vyučováno každé 
pondělí ve všech ročnících.

Při naší škole pracuje také školní dru-
žina, kde je v letošním roce přihlášeno 
30 žáků, vychovatelkou školní družiny 
je paní vychovatelka Romana Janás-
ková. Provoz školní družiny je od 10,45  
do 16,10 hodin denně. 

Ve škole je zřízena taky pobočka Zá-
kladní umělecké školy Zlín, kde se vy-
učuje hra na klavír, hra na flétnu, hra 
na saxofon, hra na klávesy a také hra 
na housle. Vedením pobočky Základ-
ní umělecké školy Zlín je paní učitelka 
Mgr. art. Pavla Kadavá.

Ve škole pracuje kroužek anglického 
jazyka pro žáky 1. a 2. ročníku trvale 
– příprava na povinnou jazykovou vý-
uku ve 3. ročníku. V rámci školní dru-
žiny pokračuje kroužek sportovních her  
a florbalu. 

Dále bych uvedla taky organizaci 
školního roku 2022/2023. Vyučování  
ve školním roce 2022/2023 bylo za-
hájeno 1. září 2022. Vyučování bude 
v prvním pololetí ukončeno v úterý  
31. ledna 2023. 
Období školního vyučování ve dru-
hém pololetí bude ukončeno v pátek  
30. června 2023. 

Podzimní prázdniny připadnou  
na středu 26. října a čtvrtek 27. října 
2022. Vánoční prázdniny budou zahá-
jeny v pátek 23. prosince 2022 a skončí 
v pondělí 2. ledna 2023. Vyučování za-
čne v úterý 3. ledna 2022. 

Jednodenní pololetní prázdniny při-
padnou na pátek 3. února 2023. Jar-
ní prázdniny v délce jednoho týd-

ne jsou ve Zlínském kraji od 13. 2.  
do 19. 2. 2023. Velikonoční prázdni-
ny připadnou na čtvrtek 6. dubna 2023. 
Hlavní prázdniny budou trvat od 1. čer-
vence 2023 do 3. září  2023. 

Období školního vyučování ve školním 
roce 2023/2024 začne v pondělí 4. září 
2024.                                    

ředitelka školy
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KRPŠ
Milé děti, 

po krásných prázdninách plných sluníčka, ale i tolik potřebného 
deště jste plní zážitků z táborů a dovolených opět usedli do lavic.

Na začátek školního roku jsme pro vás s TJ SOKOL připravili 
ve skvělé režii Lukáše Turny Sportovní den. Počasí se po ránu 
tvářilo všelijak, ale nakonec se vyčasilo a mohl proběhnou so-
kolský desetiboj na hřišti TJ. Školáci si měli možnost vyzkoušet 
sportovní dovednosti, které jsou u nás v obci k vidění. Letos byly 
i novinky, jako baseball, házení dětským oštěpem a granátem 
nebo opičí dráha. Všichni zúčastnění byli vítězové, protože se 
nebáli výzev a šli do všeho naplno. S diplomem a odměnami se 
spokojeně vrátili do školy. Děkujeme paním učitelkám, že fandily 
a povzbuzovaly své svěřence z plných plic.

A jelikož se nezadržitelně blíží podzim, je čas oprášit draky  
a vypustit je v neděli 9. 10. na DRAKIÁDĚ na kopci Sobolice. 
Po té zaženeme hlad a opečeme špekáčky u Tří lipek. Pochod 
broučků s lucerničkami se uskuteční dne 4.11. 

Tajně doufáme, že se letos v prosinci konečně ukáže ve škole 
Svatý Mikuláš s dobrůtkami pro hodné děti. Necháme se pře-
kvapit.

POZOR! Hledáme nové posily (rodiče, jednotlivce) do na-
šeho týmu. Kdo má chuť a elán nabídnout své nápady a čas 
dětem, neváhejte kontaktovat vedoucí KRPŠ - Andreu Tomšů  
tel.: 725 522 478. Těšíme se na vás! 

Na závěr mi dovolte malé shrnutí z předchozího školního roku, 
kdy jsme investovali do těchto akcí: Sportovní den, Drakiáda, 
Pochod broučků, vánoční balíčky pro zaměstnance školy, miku-
lášské balíčky pro děti, Den učitelů, recitační soutěž, občerst-
vení pro děti na McDonalds cup, divadlo ve škole, sběr železa, 
příspěvek na dopravu pro děti na Filmový festival Zlín, slovníky  
na rozloučenou pro děti z 5. třídy, výlet s předškoláky, cesta  
za pokladem, pohádkový les.

Velké poděkování patří celému vedení OÚ Všemina, proto-
že díky dotacím z obecního úřadu je možné realizovat akce  
pro děti!

 Za rodiče z KRPŠ Helena Burgetová
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Hasiči Všemina

Vážení a milí spoluobčané, 
po letošním horkém a suchém létě bychom vás rádi informovali 
o dění v našem sboru, které máme za sebou. 

Požární sport

Nejaktivnějšími byli družstvo mužů, které soutěží i v rámci doros-
tenců. Kromě soutěží Zlínské ligy v požárním sportu (ZLPS) se 
účastnili i řady dalších pohárových soutěží – celkem jich bylo 
nejméně 24 (!) a některý víkend zvládli navštívit i 3 soutěže. 

V následující tabulce je celkový přehled, který obsahuje i kom-
plet soutěže spadající do Zlínské ligy požárního sportu (ZLPS). 
Naše družstvo se poctivě účastnilo všech vypsaných soutěží  
a bodovým ziskem 82 bodů se umístilo na celkovém 6. místě 
z 29 týmů registrovaných v lize. V kategorii dorostenců se umís-
tili po sezoně shodně na 6. místě (48 bodů) z 9 registrovaných 
týmů. 

Sezona zahájena 29. 5. v Rackové, kde družstvo mužů absol-
vovalo první závod, a pak už se soutěžní sezona rozjela napl-
no. I letos mají svůj nejlepší výkon, za který bere tento naděj-
ný tým sestříklý terč ve s časem 17,75 s při útoku na 3xB 
hadice. Což je čas na úrovní krajské sportovní špičky. 

Žákovská družstva se během léta účastnila celkem 3 poháro-
vých soutěží: Hrobice 2. 7., Březová 6. 8., Neubuz 3. 9. V rámci 
Grand Prix 11. okrsku za celou sezonu se mladší žáci celkově 
umístili na 4. místě a starší žáci na 9. místě.

Těmito řádky by naši sportující hasiči chtěli poděkovat sboru  
i obci za podporu - především těm, kteří si na tým udělali čas 
a pomohli s dopravou, organizací, tréninkem, servisem a údrž-
bou techniky a cvičiště. Všem našim závodníkům děkujeme  
za účast na soutěžích a za dobrou reprezentaci našeho sbo-
ru. Tréninky družstev žáků probíhají pravidelně úterky v 17:00  
na cvičišti „Pod Hrádkem“ a velice rádi uvítáme nováčky, kteří 
mají zájem o hasičinu. Nábor probíhá průběžně, každý nový 
malý i velký hasič je v našem sboru vítán.

p. č. místo konání datum
1. Racková (ZLPS) 29. 5.

2. Louky (ZLPS) 19. 6.

3. Sazovice (ZLPS) 25. 6.

4. Pohořelice (ZLPS) 2. 7.

5. Hrobice 2. 7.

6. Brumov (ZLPS) 3. 7.

7. Veselá 9. 7.

8. Machová (ZLPS) 9. 7.

9. Nedašova Lhota (noční) 9. 7.

10. Velký Ořechov (ZLPS) 10. 7.

11. Mistřice 10. 7.

12. Velké Karlovice 10. 7.

13. Vidče (noční) 15. 7.

14. Nevšová (ZLPS) 16. 7.

15. Vésky 16. 7.

16. Prlov 17. 7.

17. Vrbětice (ZLPS) 13. 8.

18. Březová 6. 8.

19. Bratřejov (ZLPS) 14. 8.

20. Tečovice (denní + noční) 20. 8.

21. Lhota (ZLPS) 21. 8.

22. Neubuz 3. 9.

23. Nedašov (ZLPS) 4. 9.

24. Lukov (ZLPS) 10. 9.
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Kulturní aktivity 

Významnou letní akcí měl být i letos další ročník Všeminských 
slavností. I když bylo léto poměrně horké a suché, byli jsme 
nuceni vzhledem k nepříznivému počasí akci na poslední chvíli 
zrušit. Stejně tak se nepodařilo letos uspořádat plánované Ha-
sičské odpoledne ze stejného důvodu. Pevně věříme, že si vše 
vynahradíme v příštím roce. 

V neděli 21. 8. 2022 se konala každoroční Pamětní mše svatá 
za živé a zemřelé členy našeho sboru a jejich rodiny. Po mši 
svaté jsme strávili příjemné společné dopoledne besedováním 
na zbrojnici. Patří se zde poděkovat za hudební doprovod ka-
pele Všemiňanka a kapelníkovi Vojtěchu Kovaříkovi. Bez Vše-
miňanky bychom si tento sváteční den nemohli představit. 

První zářijový víkend 3. - 4. 9. jsme byli pozváni do Straho-
vic na slavnostní otevření jejich nové Zbrojnice, kterou se  
po sedmi letech výstavby podařilo našemu družebnímu sboru 
dokončit.

Hasiči SDH Strahovice slavili spolu s dalšími 12 sbory včetně 
našeho a dalšími vzácnými hosty – na programu byla prohlídka 
objektu, slavnostní oběd, ukázky hasičské techniky a ukázky 
zásahů profesionálních hasičů vč.vystřihávání osoby hydrau-
lickými nůžkami z vozu, dále bohaté občerstvení a hudební 
zábava. Bohatý program a milá atmosféra nadchla všechny 
účastníky.
 
Letní sezonu mladí hasiči zakončili víkendem plným aktivit  
(10. - 11. 9.) – návštěva kina, nocleh „Na Kovárně“, branný den, 
návštěva bazénu na Vsetíně a další. 
Na začátku podzimu nás čeká ve dnech 30. 9. – 2. 10. pozná-
vací zájezd do Jizerských hor, Harrachova, Liberce a okolí.  

Zásahová jednotka 

V uplynulých letních měsících měla dva výjezdy k zásahu: 
• 25. 7. 2022 – Pomoc při rozsáhlém lesním požáru – Lu-

koveček: velmi náročný zásah při pořáru lesního porostu,  
ke kterému byla jednotka povolána pro pomoc se zásobo-
vání vodou a dohašováním rozsáhlého požářiště.

• 24. 8. 2022 – Likvidace sršního hnízda – Všemina. 

Poděkování HZS ZK (8. 8. 2022):

Rád bych touto cestou poděkoval členům jednotky SDH 
obce Všemina za spolupráci při řešení požáru lesa u Luko-
večka dne 25. 7. 2022. Jednalo se o velmi fyzicky náročný  
a dlouhotrvající zásah, při kterém si všichni zasahující sáhli 
na dno svých sil. Díky Vaší pomoci a pomoci ostatních jed-
notek SDH, odhodlání a síle se nám podařilo požár zlikvi-
dovat. Děkuji a jsem rád za to, že jako jednotka SDH děláte 
svou činnost srdcem a jste ochotni vyměnit svůj volný čas  
a spánek za pomoc druhým.

Velmi si vážím Vaši pomoci.

Velitel zásahu, územní řídící důstojník
ppor. Ing. Luděk Čevela, velitel stanice Morkovice - Slížany

Aktuální složení Zásahové jednotky:
 
 Velitel JSDHO – Gargulák Alois
 Velitel Družstva JSDHO – Skovajsa Martin
 Velitel Družstva JSDHO – Šustáček Pavel
 Strojník JSDHO – Chovanec Jan
 Strojník JSDHO – Matušů Roman
 Hasič JSDHO – Zapalač Josef
 Hasič JSDHO – Bednařík Jan
 Hasič JSDHO – Marcoň Václav
 Hasič JSDHO – Čala Jakub
 Hasič JSDHO – Vaďura Jindřich
 Hasič JSDHO – Kadlčák Pavel ml.
 Hasič JSDHO – Hlinšťák Stanislav
 Hasič JSDHO – Kadlčák Ondřej
 Hasič JSDHO – Menšík Martin
 Hasič JSDHO – Holík Jan
 Hasič JSDHO – Žižka Dominik
 Hasič JSDHO – Chovanec Šimon
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Renovace CAS 32 Tatra 148 

Tatru jsme byli nuceni odstavit 24. 4. 2021 po zásahu při lesním 
požáru v Liptále. Po roce a třech měsících práce se nám podařilo 
ji komplet opravit a zrenovovat. Opravil se komplet celý podvo-
zek, výměna nekvalitních dílů, oleje, atd. Nastříkaní podvozku, 
disků a nasazení nových pneu. Poté se doladil motor, výměna 
oleje, doladění spojky, atd. Instalovala se nová kabeláž pro zadní 
a přední světla. Očistil se komplet spodek nadstavby a poté pro-
běhl nástřik, poté se nástavba uchytila na podvozek. Proběhlo 
důkladné obroušení vnitřní strany nástavby (cisterny). Po očis-
tění se vnitřní nástavba vytřela základovou barvou a proběhlo 
obroušení venkovní strany nástavby. Po důkladném obroušení 
se nástavba očistila a byla nastříkaná základovou barvou, která 
se vybrousila a poté se celá nástavba vytmelila a přebrousila. To 
se opakovalo znovu a finálně se nalakovalo. Po vyzrání barvy se 
auto polepilo polepy s označením. Proběhly úpravy na výfuko-
vém potrubí a odfuk se vyvedl nahoru. Upravil se přepad vody. 
Tatra dostala nová světla a výstražné zařízení atd.

Na Tatře bylo odvedeno opravdu velké množství práce a do-
stala novou tvář. Chceme tímto poděkovat Obecnímu úřadu  
a sponzorům za zajištění náhradních dílů. Velké poděkovaní patří  
i za odpracované hodiny. Někdy bylo potřeba si vzít volno, jindy 
se tomu věnovalo odpoledne, nebo se opravovalo do večerních 

hodin, víkendy nevyjímaje. Nejvíce dobrovolného času na opra-
vě Tatry obětovali tři členové jednotky: Alois Gargulák, Roman 
Matušů a Pavel Kadlčák ml. Dále vypomáhali Stanislav Hlinšťak, 
Pavel Kadlčák st., Jan Holík, Jan Chovanec, Dominik Žižka, Ši-
mon Chovanec, Ivo Navrátil, p. Mizera z Dobrotic a další. Tatra 
byla znovu přihlášena do provozu dne 27. 7. 2022. Jsme rádi, že 
se oprava zdařila a krásná práce je za námi vidět.

Brigádnická činnost

Během letního období probíhala údržba (sečení) hasičského 
cvičiště „Pod Hrádkem“. Rovněž proběhly úklidy na hasičské 
zbrojnici a v prostorách „Na Kanadě“.

Dotace MASVAS

Náš sbor byl úspěšný v čerpání dotací na spolkovou činnost 
– v rámci Programu rozvoje venkova (v rámci SZIF Olomouc). 
V loňském roce jsme podali žádost o dotaci na pořízení 25 ks 
pivních setů, dvou mobilních nůžkových pártystanů a jednoho 
velkého trubkového party stanu z programu rozvoje venkova 
vyhlášeným naší Místní akční skupinou Vizovicko a Slušovicko 
(MASVAS). Žádost SDH Všemina byla úspěšná. Výhody pro-
jektu bohužel významně zasáhly narůstající ceny, kdy původní 
pořizovací cena měla být v objemu do 95 tis. Kč a přislíbená 
výše dotace cca 80 %, tedy cca 75 tis. Kč. Reálně se ovšem 
cena vybavení pro kulturní činnost vyšplhala díky inflaci přes 
na 135 tis.Kč. Sáhli jsme proto k redukci části vybavení (změna 
projektu), přitom se bohužel výše přiznané částky už nezmění  
a měli bychom tedy obdržet schválenou sumu cca 75 tis. Kč. 

Chtěli bychom tímto poděkovat pra-
covníkům MASVAS za pomoc při re-
alizaci tohoto záměru. Vybavení se 
bude jistě hodit na mnoha kulturních 
akcích, které náš sbor pořádá.

Přejeme Vám všem krásně prožité 
podzimní dny a školákům hodné 
úspěchů v novém školním roce.  

Za Všeminské hasiče
Pavel Šustáček a Alois Gargulák

O polep vozidla se postarala společnost DM design, přičemž 
nápisy a znaky, které zpracoval Vlastimil Kolařík, realizovala 
bezplatně, jako sponzorský dar našim hasičům. 

◄ Soustředění těch nejmenších 
všeminských hasičů se navzdory 
nepříliš ideálnímu počasí vydařilo 
na výbornou!  
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Myslivecký spolek Všemina

Vážení spoluobčané,

čas prázdnin a dovolených končí, dětem 
začal další školní rok. My si můžeme 
zhodnotit činnost za uplynulou dekádu to-
hoto roku.

I přes období dovolených se nám poda-
řilo dotáhnout hrubou stavbu veřejných 
toalet. Při zdění zde odvedli nejvíce prá-
ce Josef Jasenský a Karel Gajdošík ml.  
za aktivní pomoci našich „mladších dů-
chodců“ Aloise Martinů a Miroslava Valy, 
kteří jsou kdykoliv připraveni zabezpečit 
věci, které ostatní, vzhledem k pracovním 
povinnostem, nemohou zajistit. Díky tomu 
montáž krovu střechy a položení krytiny 
proběhla ještě před Červencovou nocí. 
Rád bych také velmi 
poděkoval Frantovi 
Bednáříkovi a jeho 
spolupracovníkům, 
kteří si i přes své 
velké pracovní vytí-
žení našli čas a se 
střechou nám po-
mohli. A navíc jak se 
říká jen za „pohoště-
ní“, což se v dnešní 
době hned tak ne-
vidí. Jejich pomoci 
si velmi vážíme, 
v našem kolektivu 
budou vždy vítáni. 
Dokončili jsme také 
rozvod elektriky, vody a odpadů, izola-
ci podlah. Nyní budou probíhat betonáž 
podlah, omítky a obklady, montáž dveří 
a vybavení předměty. V této fázi odvedli 
nejvíce práce Roman Matušů – elektroin-
stalace, Zdeněk Polaštík – instalace vody 
a odpadů. Děkuji také všem ostatním čle-
nům, kteří se aktivně na celé akci podílí. 

17. července jsme uspořádali tradiční 
Červencovou noc, na které nám hrála 
místní skupina Kosovci. Počasí nám přálo 
a návštěvnost byla také dobrá, připrave-

né občerstvení do-
slova mizelo před 
očima. Akci hod-
notíme jako velmi 
zdařilou. V sobotu  
27. srpna jsme uspo-
řádali ve spolupráci 
s Honebním spole-
čenstvem Všemina 
„Ukončení prázd-
nin po myslivecku“.  
Pro děti byly připra-
veny různé zábavné 
atrakce, celým od-
polednem hudebně 
doprovázel DJ La-
dík. Tuto akci taktéž hodnotíme kladně. 
Jen bychom si moc přáli, aby příští rok 

přišlo ještě více ná-
vštěvníků, než letos. 

V době, kdy bude-
te číst tento zpra-
vodaj, bude již po 
Valné hromadě 
Honebního spo-
lečenstva Všemi-
na, která se usku-
teční 17. září na myslivecké chatě.  
Na této valné hromadě se bude rozhodo-
vat o pronájmu honitby na dalších deset 

let. Doufáme, že 
majitelé honebních 
pozemků zůsta-
nou i nadále na-
kloněni myslivcům  
ze Všeminy a ho-
nitbu nám prona-
jmou, abychom se 
mohli společně těšit  
na akce, které pořá-
dáme.

Myslivcům nyní nastává doba intenzivní-
ho lovu zvěře, hlavně dančí. Máme také 
naplánované společné lovy – naháňky  
na černou zvěř, na které se těšíme tak, 
jako určitě i naši honci. 

V termínu 1. - 2. října pořádá náš spolek 
u nás v honitbě klubovou barvářskou sou-
těž Klubu chovatelů jezevčíků České re-
publiky. Na tuto akci připravujeme stopní 
dráhy pro psy v lokalitě Březiny a naproti 
v lese směr Oškerovy paseky. Žádáme 

proto všechny občany, aby v tuto dobu 
omezili pohyb v uvedených lokalitách  
a soutěž tak mohla proběhnout v klidu. 
Toto upozornění bude ještě před soutěží 
oznámeno obecním rozhlasem. Děkujeme 
za pochopení a doufáme, že akce dopad-
ne ke spokojenosti nás i všech účastníků. 

Závěrem chci popřát všem občanům hod-
ně zdraví do dalšího období a poděkovat 
za přízeň našemu spolku.

Myslivosti zdar!     
Čala Alois, předseda
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Včela černá

Včela černá se vrátila zpět k nám do 
Všeminy. Už jste se loni nebo letos se-
tkali s velkou černou včelou? Pokud ano, 
možná jste ani nevěděli, s kým vlastně 
máte tu čest. Drvodělka fialová označo-
vaná latinsky jako Xylocopa violacea vy-
padá vcelku zlověstně a rozhodně není 
tak známá jako naše včela medonosná. 
I když důvěru příliš nevzbuzuje, bát se 
jí nemusíme. Naopak, její přítomnost 
v našich zahradách a sadech je více 
než žádoucí. Vzhledově připomíná spí-
še čmeláka a je poměrně hlučná.

Nejvíce na sebe dokáže upozornit zmí-
něná drvodělka fialová, která je mnoh-
dy lidově označována jako černá včela.  
U nás je tento hmyz nejhojnější. Jinak 
se na jihu České republiky lze také ještě 
setkat s drvodělkou malou a velkou. Po-
stupně se ale všechny drvodělky přesu-
nují do různých částí země. Děje se tak 
v souvislosti s postupným oteplováním. 
Je velká až 3 centimetry, to určitě není 
málo. I s takto velkým hmyzem se mů-

žete u nás potkat. Mimo jiné se drvoděl-
ky vyznačují lesklým tělem, které není 
až tolik ochmýřené. Křídla mají namod-
ralá až nafialovělá. Jejich rozpětí činí 
zhruba 4 cm. Typické je u těchto včel to, 
že jsou čistě samotářské. Ve společen-
ství je fakticky nepotkáte. Také si nepo-
staví hnízdo, ale žijí vyloženě v různých 
prasklinách trámů nebo stromů. Bohatě 
jim postačí nějaký starší pařez na za-
hradě.

Tato včela není nebezpečná, ač její 
konstituce těla možná hovoří úplně ji-
nak. K útoku se odhodlají pouze tehdy, 
jsou-li vyloženě vyprovokovány jiným 
tvorem. Určitě je ale zbytečně nezabí-
jejte. Jsou velmi pracovité a na zahradě 
si jistě najdou své místo. Černé včely 
milují nektar z hluchavek a rostlin bo-
bovitého charakteru. Rády se prohánějí 
okolo akátů, vistárií a hodně jim chut-
nají květy trnky. Nejčastěji jsem ji spat-
řoval na květech levandulí. I proto není  
od věci připravit těmto včelám na zahra-
dě vhodný úkryt.

Zdroj: https://www.nasezahrada.com/
cerna-vcela-se-opet-vratila-meli-
bychom-se-ji-bat/

Co se týkalo úkolů včelařů ve Všemině 
v posledních letních měsících bylo vče-
ly co nejlépe připravit na nadcházející 
chladné počasí. Prvním úkolem bylo 
včelám ponechat co nejvíce svých me-

dových zásob plus případně včelstva 
dokrmit cukerným roztokem. Nastávají-
cí měsíce včelám již nic velkého příroda 
nenabídne. Včely si hlídají své úly před 
vosami a případně před jinými včelstvy, 
nejspíše nedostatečně zakrmenými. 
V měsíci září se odevzdává hlášení 
na Českomoravský svaz včelařů, kolik 
má včelař včelstev, kolik vytočil medu  
a kolik vyvařil vosku. P. Macháček má 
se sbíráním daných materiálů dost prá-
ce a je potřeba mu za to poděkovat. 

V měsíci říjnu nás čeká první léčení 
proti varoáze, je to nutné léčení, jinak 
by včelstva další rok nemusela přežít. 
Léčení probíhá 3x s intervaly 14 dnů  
za určité venkovní teploty. Jakmile kles-
nou teploty pod 10 stupňů, včely pře-
stávají vylétávat a soustředí se na udr-
žování vnitřní teploty v úlech. Musíme 
pak myslet i na instalaci bezpečnostní 
zábrany proti vniknutí myší do úlů. Čes-
na jsou otevřena naplno, neboť včely 
potřebují mít přísun čerstvého vzdu-
chu. Myš by pak snadno do úlu vlezla 
a svým počínáním včely výrazně rušila. 
I my lidé nemáme nyní včely rušit a do-
přát jim zasloužený klid a poděkovat jim  
za náročnou letní dřinu. Letos sklízí-
me ve větším měřítku jablka, hrušky  
a i u někoho se najde strom obsypa-
ný švestkami. Nezapomínejme na to,  
že bez včel bychom nemuseli mít ani 
jedno.

V. Chovančík

Na přelomu roku probíhala na platformě 
Donio veřejná sbírka na automobil pro pe-
čovatelskou službu Dotek ve Vizovicích. 
Cílovou částku na nový automobil se nám 
vybrat nepodařilo. Od štědrých dárců jsme 
však získali krásných 25 500,- Kč.  

Z předchozí sbírky na Doniu jsme vybrali 
1 650,- Kč. Celkem tedy dárci pro Dotek 
přispěli 27 150,- Kč. Za získané finan-
ce jsme se rozhodli zakou-
pit kompenzační pomůcky  
do naší půjčovny. V domác-
nostech klientů již slouží nový 
vozík, vysoké chodítko a toa-
letní židle. 

V rámci obnovy kompenzačních pomůcek 
jsme mohli dále nakoupit invalidní vozík  
a vysoké chodítko z projektu Konta Bariéry, 

které uhradilo pomůcky ve výši 25 000,- Kč.
Všem dárcům z celého srdce děkujeme 
za podporu a přízeň.

Milé maminky a tatínci,

MÁTE DOMA MALÉ DĚTI,  
KTERÉ RÁDY ZPÍVAJÍ? 

Tak přijďte za námi  
do naší Schóličky. Je to pro kluky  
i holky od 4 let, budeme zpívat, 

hrát hry a třeba i něco tvořit. 

Rodiče jsou vítáni. 

Scházet se budeme jednou  
za měsíc, první schůzka se 

uskuteční ve čtvrtek 20. října  
na hřišti u kostela v 16:45. 

Moc se na Vás těšíme!

Víc info u Alžběty Juříkové,  
nebo na tel.: 728 420 533. 

Místo auta kompenzační pomůcky

https://www.nasezahrada.com/
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Pečovatelská služba Dotek ve Vizovicích

Společnost Dotek ve Vizovicích poskytuje od roku 2005 sociál-
ní služby na Vizovicku a Slušovicku. Jedná se o pobytovou od-
lehčovací službu na dobu maximálně 3 měsíců a pečovatelskou 
službu. Prostřednictvím našich služeb poskytujeme podporu kli-
entům i jejich rodinám.

Pečovatelskou službu Dotek z.ú. využívají 
lidé ve svém domácím prostředí. Pečo-
vatelky jim pomáhají například s osob-
ní hygienou, přesunem na lůžko či vozík, 
podáváním jídla a dalšími činnostmi péče. 
„Pečovatelskou službu poskytujeme 7 dní  
v týdnu od 7 do 19 hodin. Ke klientům jezdí-
me také o státních svátcích.“ uvedla pečo-
vatelka Markéta.

Pečovatelskou službu 
Dotek z.ú. poskytuje-
me v ORP Vizovice 
– tedy v následujících 
obcích: Bratřejov, Bře-
zová, Dešná, Hrobice, 
Hvozdná, Chrastěšov, 
Jasenná, Lhotsko, 
Lípa, Lutonina, Neu-
buz, Podkopná Lhota, Raková, Slušovice, Trnava, Ublo, Veselá, 
Vizovice, Všemina, Zádveřice.

Pokud máte zájem o pečovatelskou službu, kontaktujte sociální 
pracovnici Doteku na tel.: 737 024 823 nebo e-mail:
socialni.dotek@seznam.cz, socialni.dotek@ahc.cz. 

Sezóna 2022 / 2023 podzim

         Muži - IV. třída, skupina B (tříkolově)             Mladší žáci, skupina B (dvoukolově)       Mladší přípravka, skupina C (turnaje)

Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání Datum Místo konání

1. neděle 21.8. 4:4 Všemina - Zádveřice 1. úterý 23.8. 10:1 Lípa - Všemina (změna)

2. neděle 28.8. 3:4 Všemina - Trnava 2. neděle 25.9. 6:4 Všemina - Lukov

3. neděle 4.9. 6:0 Neubuz - Všemina 3. pátek 2.9. 13:0 Veselá - Všemina sobota 3.9. přípravný turnaj Provodov

4. neděle 11.9. 4:2 Všemina - Lužkovice 4. neděle 11.9. 10:2 Zádveřice - Všemina sobota 10.9. Hvozdná

5. neděle 18.9. 2:2 Lípa - Všemina 5. Volný termín

6. neděle 25.9. 8:2 Všemina - Příluky B 6. pátek 23.9. 16:30 Kašava - Všemina sobota 24.9. Provodov

7. sobota 1.10. 15:00 Horní Lhota - Všemina 7. pátek 30.9. 16:30 Všemina - Březová

8. neděle 9.10. 15:00 Zádveřice - Všemina 8. čtvrtek 6.10. 16:30 Fryšták - Všemina sobota 8.10. Valašské Klobouky

9. neděle 16.10. 14:30 Trnava - Všemina 9. pátek 14.10. 16:30 Všemina - Hvozdná

10. neděle 23.10. 14:30 Všemina - Neubuz sobota 22.10. Všemina

TJ SOKOL
Vážení spoluobčané, 

máme za sebou léto, které bylo konečně bez větších omezení. 
Jistě jste si užili spoustu výletů a různých kulturní událostí. Kro-
mě naší největší akce - Všeminských slavností, které musely být 
kvůli nepřízni počasí zrušeny se vše vydařilo na výbornou. Vše 
začalo oslavou  60. výročí od založení našeho Sokola pro širo-
kou veřejnost. Od rána to na hřišti vřelo. Proběhl turnaj přípra-
vek, turnaj ve volejbale, pochod Okolo Všeminy, pochod za po-
kladem, zápas Hořanska s Dolanskem, turnaj ve stolním tenise  
a vše završil přátelský zápas mužů proti Kašavě. 

Slavnostní atmosféru umocnily fotografie a popisky z historie 
našeho Sokola, kdy mladí i staří vzpomínali na léta minulá. Ce-
lou akci doprovázela krásná divácká návštěva. Sportovní akce 
takového rozsahu tady ještě opravdu nebyla. Organizace byla 
obtížná, ale vše se povedlo a chtěl bych tady poděkovat všem, 
kteří se na pořádání, jakkoliv podíleli.

mailto:socialni.dotek@seznam.cz
mailto:socialni.dotek@ahc.cz
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Během léta jsme opět otevřeli letní zahrádku, která byla sluš-
ně navštěvována. Malou náplastí za zrušené slavnosti bylo,  
o poslední prázdninové neděli, derby utkání Všemina vs. Trna-
va. Díky Generali České pojišťovně jsme mohli pozvat mistra 
světa ve footbagu a freestyle fotbalu. Jeho vystoupení nadchlo 
všechny přítomné. Pro děti byl připraven skákací hrad, malování  
na obličej, letadlo s bonbóny a na závěr i letní kino. 

Začátkem září jsme pro místní základní školu uspořádali spor-
tovní den, kde si mohly děti vyzkoušet 10 různorodých disciplín. 
Sportovní výkony byly na hranici možností a všichni si to řádně 
užili. Věříme, že se za rok opět při této akci s dětmi potkáme. 

Poslední zářijovou neděli jsme završili rok oslav našeho krás-
ného jubilea. Vše začalo mši svatou v kostele ve Všemině  
a poté jsme se přemístili do zrekonstruovaného sálu na hřiš-

ti, kde proběhla slavnostní schůze. Následoval společný oběd  
a na závěr jsme dlouho vzpomínali na zážitky, které jsme mohli 
díky Sokolu zažít.  

V letošní sezóně 2022/2023 jsme přihlásili do soutěží dokonce  
3 mužstva (muži, přípravka, mladší žáci). Věříme, že se nám tím 
podaří zajistit dostatek hráčů a hráček do dalších let. Přehled 
zápasů a výsledků naleznete nad článkem. Budeme rádi, pokud 
do konce sezóny přijdete navštívit zápasy našich mužstev.

Na závěr bych Vás rád pozval na naše podzimní akce: orientační 
rally a zájezd do Bzence za vínem. Přejeme Vám pevné zdraví  
a poklidné podzimní dny.

TJ Sokol Všemina


